
 

 

Bestyrelsesmøde mandag, d. 29. august 2022 kl. 9.30-12 

på Løgumkloster Kirkemusikskole 

 
Tilstede: Elof Westergaard (formand), Claus Skjold Larsen (næstformand), Kristian Bennike, Bodil 
Dibbern, Ingrid Bartholin Gramstrup (Organistforeningen), Anders Gaden, DOKS), Ann Riis 
(administrator), Hans Chr. Hein (rektor)  
 

Afbud, Niels Erik Aggesen (lærerrådet) stiftskontorchef vakant, De studerendes Råd: vakant, Doris 

Krarup Mogensen (Landsforeningen af Menighedsråd) og Gerda Torp Nørgaard (Dansk 

Kirkemusiker Forening) 

 

Dagsorden: 

1. Velkomst   (Fællessang HS nr. 183      ) 

2. Dagsorden:  Ingen ændringer 

3. Referatet fra møde 5.4. 2022 (bilag):  Ingen kommentarer 

4. Meddelelser fra formanden 

• Der mangler en repræsentant fra stiftskontorchef-gruppen i bestyrelsen. EW 

konsulterer sine kolleger og arbejder videre med spørgsmålet. 

• Arbejdet med liturgisk forum skal etableres med fundering i såvel KMS som FUV. 

En styregruppe med 15 deltagere fra forskellige sider er etableret. Der lægges op 

til et udvidet samspil ml. præst og organist og menighedsopbyggende initiativer i 

kraft af det også skal henvende sig til lægfolk. Sigtet er ansøgning til fællesfonden 

2024. Kirkemusikskolerektorerne er i denne anledning inviteret på studietur til 

Hildesheim og Leipzig. 

• Der har især i den seneste tid været fokus i pressen (bl.a. DRs undersøgelse) på et 

dårligt arbejdsmiljø i Folkekirken. Kan en del af løsningen være at stift og provsti 

hjælpe menighedsrådet i forskellige opgaver?                 

EW peger desuden på de problemer, der kan være omkring kønsdiskrimination af 

kvindelige præster samt rekrutteringsproblemerne i de såkaldte ”yderområder”, 

hvor menighedsråd kan føle sig presset til at ansætte en ansøger, der teologisk og 

holdningsmæssigt muligvis ikke passer godt til sognet. 

• Vedr. ansøgningen til genopretningspuljen peger EW på . Bekymring, der er i år 

flere ønsker end der er penge i puljen til. 

5. Meddelelser fra rektor, se udsendte bilag 



• HCH omtaler en let ændret fordeling af studerende i forhold til sidste år med færre 

på flerårige uddannelseslinjer og flere på eksamensfri og efteruddannelse. Antallet 

af studerende er på linje med sidste år. Hensigt at styrke samarbejdet med de 

kommunale musikskoler i et rekrutteringssigte. 

• Idé fra EW til kursus i liturgik i forlængelse af den ny udgivelse af Jørgen Kærgaard. 

Religions- pædagogisk konsulent i Ribe Stift, Erling Kristensen kunne evt. kontaktes 

6. Kvartalsrapport 1. halvår, se udsendte bilag 

• Dette års forventede underskud vil formentlig kunne dækkes af skolens 

egenkapital. 

 

7. Resultataftale 2023 

• Der skal indsendes forslag til resultatmål for 2023 fra skolerne til ministeriet i 

september måned.  

• Det eksisterende fællesmål om pilotprojekt for ikke-uddannede musikere i 

Folkekirken er 2-årigt og fortsætter således i 2023. 

• Mål vedr. produktion på de enkelte linjer meldes individuelt fra hver skole. 

Diskussion om målene, men ingen nye forslag til resultatmål. 

8. Status vedr. reviderede studieplaner 

• Det faglige indhold i studieplanerne er blevet godkendt af kirkeministeriet, dog har 

man her ønsket enkelte formuleringer vedr. merit, eksamen og censorer tilrettet.  

De sidste rettelser forventes godkendt om kort tid.            

De nye tilrettede studieplaner er trådt i kraft i indeværende skoleåret 2022-23. 

9. Status på ansøgning til fællesfondens budgetfølgegruppe  

• Ansøgningen fra de tre skoler om genopretning over 4 år 2023-26 beløber sig til 

knap 20 mio. kr. 

Der søges desuden i en projektansøgning om midler til fokus på rekrutterings- og 

kommunikationsinitiativer samt midler til fælles kompetenceudvikling af 

lærergruppen. 

 

 

10. Kommende møder  

• Næste møde: Mandag, d. 7.11. kl. 14-17 

11. Eventuelt 

• HCH: Der har tidligere i ansøgninger til Fællesfonden været tale om at afsætte 

midler til forskningsprojekter og formidling vedr. kirkemusik. Det har hidtil  

ikke været muligt at opnå støtte, og dette blev også på forhånd taget ud at ansøg-

ningen i indeværende år. Der er nu fra skolens side taget en kontakt til 

Frobeniusfonden med henblik på at afklare, om fonden kunne have interesse for 

igangsættelse af et pilotprojekt om forskning og formidling af kirkemusik. 



• Der blev i efteråret 2021 afholdt et fælles bestyrelsesmøde på Dalum 

Landbrugsskole. Planmæssigt skal der afholdes et tilsvarende fælles møde i 

efteråret 2023. 

• En henvendelse fra biskop Henrik Stubkjær til bl.a. Organistforeningen og SDMK om 

et møde 15. sept. på Diakonhøjskolen vedr. organistuddannelse i et ikke-kirkeligt 

regi blev kort omtalt og diskuteret. 

 

 

Referat Ann Riis / Hans Chr. Hein 

 


